
Energietransitie: gewoon doen! 

Voorzitter, een drieslag dit jaar als het gaat om debatten over duurzame energie. Eind mei, half juli en nu 

vanavond. 

Eind mei had ik het over “een enorme opgave, een opgave die ook soms pijn zal doen. Daarom moeten 

we NU stappen zetten en met elkaar bepalen hoe onze kinderen Zwolle energieneutraal kunnen 

doorgeven aan de generaties daarna. Bij enorme opgaven deel je dan de pijn, zeker als je weet waar je 

het voor doet.” 

 

Maar voorzitter, het kan eigenlijk ook wel in één zin. “Wacht maar tot je kinderen tot hun enkels in de 

klimaatverandering staan.” 

Het college zou met een afwegingskader grootschalige energieopwekking komen, maar komt met een 

Zwolse energiegids. Daarover straks meer. 

Uit de gesprekken die het college zelf voerde, maar vooral ook uit het burgerpanel, spreekt een hoge 

urgentie. Op de vraag: Wat zou u verder nog aan ons kwijt willen over grootschalige opwekking van 

duurzame energie? Een bloemlezing uit de reacties: 



 

 

Doen! Dat is een heel centraal thema in de antwoorden. “Ga nou gewoon aan de slag, we kunnen niet 

meer wachten”. Dat proeft mijn fractie helaas nog te weinig in de energiegids. Het is toch vooral een 

voorzichtig stuk, ga niet te snel met ingewikkelde locaties voor windenergie aan de slag (eerst de quick 

wins), en laat vooral de initiatiefnemers de kolen met de belanghebbenden voor ons uit het vuur halen. 

Voorzitter, dat mag, nee dat moet echt steviger. Wij hebben met elkaar een enorme opgave te klaren, 

niet alleen initiatiefnemers. En zonder wind gaat het ons echt niet lukken om in 2025 een kwart 

duurzame energie op te wekken. 

Mooie stappen vooruit 

GroenLinks vraagt al lang om een concreet plan. Wat is onze opgave en wat dragen alle stappen die wij 

in onze stad zetten, daaraan bij? Ik kom daar straks nog op terug. Maar voorzitter, de eerste stappen zijn 

nu echt gezet. Wat is de potentie van wind, zon en water in Zwolle? 



 

 

Onvoldoende, zo kwalificeert het college het potentieel. Onvoldoende. En het gaat nog maar om de 

potentie. Onvoldoende. Wat een wonderen moet de techniek ons dan de komende decennia brengen. 

Of weten we beter dan daar op te gaan wachten? 

Maar, we zien in deze taartdiagrammen de eerste contouren van een energiemix. Een energiemix waar 

mijn fractie via een motie in december 2016 om vroeg. 

Verder voegt het college geen harde extra belemmeringen toe aan bestaande regelgeving en beleid. Het 

college ziet zelfs kansen belemmerend beleid ter discussie te stellen. Onder andere de laagvliegroute van 

defensie. Dat is pure winst! 

Omwonenden 

“Initiatiefnemers stellen voorafgaand aan het ruimtelijke ordeningsproces en in overleg met het bevoegd 

gezag een participatieplan op. De gemeente speelt hierbij een faciliterende rol. Het participatieplan 

wordt door de initiatiefnemer opgesteld in samenspraak met belanghebbenden, zoals omwonenden, 

provinciale milieufederaties, lokale natuurgroepen etc.” 

Voorzitter, we hebben met elkaar een enorme opgave, onvoldoende potentie, maar als u het initiatief 

neemt ons daarbij te helpen, mag u zelf bij de belanghebbenden voor ons de kolen uit het vuur halen. Ik 

vraag het college dringend om zij aan zij met initiatiefnemers het gesprek met de omgeving aan te gaan. 

Met de juiste regie, toon en informatie kunnen zorgen gezamenlijk het beste worden weggenomen of 

gecompenseerd. En kan de stad zo goed mogelijk delen in de opbrengsten. Niet met de gemeente als 

een soort wethouder Hekking, van achter de rug van de initiatiefnemer oppoppend als het hem goed 

dunkt. 

 



Voorzitter, ons belangrijkste verzoek is en blijft om de lokale afspraken concreet te maken. Ik wil op 3 

punten kort ingaan. 

Allereerst een vraag: hoe staat het met de uitvoering van de motie van 11 juli, “Inzicht in energieverbruik 

van de stad”? Kan het college nog voor de verkiezingen zichtbaar maken wat alle initiatieven in de stad 

bijdragen aan onze energiedoelen? 

Ten tweede, is het college bereid dit onderwerp in de regio Zwolle bovenaan de agenda te zetten? Om 

zo toe te werken naar een regionale energiegids? 

Ten derde: GroenLinks bepleit een lokale energiewet, of liever een regionale. Maar ook nu al kan er 

meer. In Son en Breugel is de begroting 2018 klimaatproof. Een extra tabblad in de digitale begroting 

zoals wij die ook kennen. Het zal toch zeker onze eer te na zijn, dat wij dat volgend jaar niet ook hebben? 

 

 



Kortom, voorzitter. Deze energiegids is een bemoedigende eerste stap richting een lokale klimaatwet. 

De energiegids voegt geen nieuwe belemmeringen toe, maar vertaalt vooral op de kaart waar wetten en 

beleid grootschalige energieopwekking mogelijk maken. 

Waar wij ons in het ambitiedocument van juli niet voldoende konden herkennen, omdat er nog geen 

concrete keuzes werden gemaakt, is deze gids een bemoedigende stap vooruit. 

Wij zullen straks echt volmondig kunnen instemmen met de energiegids als het college (en raad) samen 

met initiatiefnemers de communicatie naar de omgeving oppakken en als er in 2019 een klimaatblad in 

de begroting staat, waar grootschalige en kleinschalige opwekking én besparing in samen komen. 

 


